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Abstract 

Our study presents a sociological problem represented in understanding and 

explaining the phenomenon of young people's reluctance to work in agriculture, based on 

a sociological paradigm that believes that the trend of agricultural work is in continuous 

decline, especially among young people. Using the understanding method and the half-

guided interview technique, they tried to project the strategic analysis theory in the 

analysis of our study onto a typical sample drawn by experience-based sorting. Finally, 

young people actually carry a rentier culture and tend towards professions of comfort and 

quick earnings and tend to manifestations of ostentatious consumption, or migration 

abroad to practice agriculture for the purpose of obtaining financial returns, and thus the 

result is that agricultural work loses its status as a cultural value and as a source of 

production of surplus values. 

Keywords: work; agricultural work; youth.  

 

Résumé:  

Notre étude présente un problème sociologique représenté dans la compréhension 

et l’explication du phénomène de la réticence des jeunes à travailler dans l’agriculture, 

basé sur un paradigme sociologique qui croit que la tendance du travail agricole est en 

déclin continu, en particulier chez les jeunes. En utilisant la méthode de compréhension 

et la technique d’entrevue semi-guidée, ils ont essayé de projeter la théorie de l’analyse 

stratégique dans l’analyse de notre étude sur un échantillon typique tiré par tri basé sur 

l’expérience. Enfin, les jeunes portent en fait une culture de rente et tendent vers des 

professions de confort et de revenus rapides et tendent à des manifestations de 

consommation ostentatoire, ou à la migration à l’étranger pour pratiquer l’agriculture 

dans le but d’obtenir des rendements financiers, et donc le travail agricole perd son statut 

de valeur culturelle et de source de production de plus-values.  

Mots-clés: travail; travail agricole; jeunesse. 


